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W swoich wystąpieniach kierowanych do Ministra Sprawiedliwości Rzecznik Praw 

Obywatelskich niejednokrotnie podejmował problem przewlekłości postępowania 

karnego spowodowanej długotrwałością oczekiwania na sporządzenie opinii przez 

biegłych. 

W szczególności w wystąpieniu z dnia 14 grudnia 2005 r., zwrócona została uwaga 

na okoliczność, iż przewlekłość postępowania przygotowawczego spowodowana 

długotrwałością oczekiwania na opinie biegłych stanowi naruszenie prawa obywatela 

do rozstrzygnięcia jego sprawy w rozsądnym terminie. Wskazano także, iż w swoim 

orzecznictwie Europejski Trybunał Praw Człowieka wielokrotnie podkreślał, iż 

sygnatariusze Konwencji o ochronie praw człowieka i podstawowych wolności mają 

obowiązek tak zorganizować system ochrony prawnej, aby sprawy były rozstrzygane w 

zgodzie z wymaganiami wynikającymi z art. 6 Konwencji. Rządy nie mogą przy tym 

bronić się warunkami społeczno - ekonomicznymi, w których działa system wymiaru 

sprawiedliwości. 

Podkreślono ponadto, iż zawieszenie postępowania karnego nie powoduje 

wstrzymania biegu okresu przedawnienia karalności. Ma to istotne znaczenie z punktu 
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widzenia celów postępowania, w tym ochrony interesów osób pokrzywdzonych 

przestępstwem. 

W odpowiedzi na powyższe wystąpienie pismem z dnia 16 stycznia 2006 r. (nr PR I 

0760/11/05) Rzecznik został poinformowany, iż usprawnieniu współpracy sądu i 

prokuratury z biegłymi służyć będzie ustawa o biegłych, której projekt opracowywany 

jest w Ministerstwie Sprawiedliwości. 

Wskazana wyżej ustawa o biegłych nie została jednak do tej pory uchwalona. Z 

danych dostępnych na stronie internetowej Ministerstwa Sprawiedliwości nie wynika 

również, aby został przygotowany projekt takiej ustawy. 

W związku z powyższym uprzejmie proszę Pana Ministra o poinformowanie, czy 

obecnie prowadzone są prace legislacyjne mające na celu przygotowanie projektu 

ustawy o biegłych i ewentualnie, jaki jest stan tych prac. 


